
نهصد و يكمين نشست هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران 
اتاق  ششم  طبقه  در  ماه  ارديبهشت  نوزدهم  يكشنبه  روز  صبح 
بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى ايران و با حضور آقاى محسن 
جلال پور؛ رياست اتاق و هومن حاجى پور؛ معاونت امور تشكل هاى 

اتاق ايران برگزار شد.
در اين نشست كه اكثريت هيات مديره انجمن حضور داشتند، دكتر 
عليمردان شيبانى؛ نائب رئيس هيات مديره انجمن ضمن معرفى 

اجمالى انجمن توضيحاتى را درخصوص اهميت صنايع نساجى در 
دنياى امروز ارائه فرمودند و از نقش و جايگاه صنايع نساجى در 
ساير كشورها سخن گفتند و با اشاره به اينكه خوشبختانه قاطبه اين 
صنعت در كشورمان در اختيار بخش خصوصى است از رئيس اتاق 
بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى ايران به عنوان نماينده بخش 
خصوصى در نشست ها و جلسات مختلف خواست تا توجه كافى و 

درخور اين صنعت را داشته باشد.
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به ياد دارم در اوايل انقلاب كه 
بازرگانى  اتاق  در  سمتى  بنده 
دستباف  فرش  صادرات  داشتم، 
صرفا در قبال پيمان سپارى ارزى 
همان  در  ولى  مى گرفت.  انجام 
از  قابل ملاحظه اى  تعداد  زمان 
ايرانى  قالى  صنف،  اين  تجار 
كشور  به  را  آن  پول  و  مى كردند  صادر  قاچاق  صورت  به  را 
بازنمى گرداندند كه در پى اين اتفاق، سازمانى مسئول شناسايى 

اين افراد شد.
به  توجه  با  كردم  عرض  وقت  مسئولين  به  من  زمان  آن  در 
اين سخت گيرى هايى كه انجام مى دهيد، بايد به قاچاقچى هاى 
اگر  چون  بگوييم  نباشيد  خسته  و  دست مريزاد  دستباف  فرش 
مى خواستند بر اساس قوانين موجود عمل كنند، مطمئنا فرشى 
از ايران به بازارهاى خارجى نمى رسيد و جاى خالى فرش ايرانى 
پاكستانى،  چينى،  فرش هاى  آمريكا،  حتى  و  اروپا  بازار  در  را 

رومانيايى، روسى و... پر مى كرد. 
البته كه سخنان آن روز من مورد سرزنش قرار گرفت ولى چون 
واقعيت را گفته بودم، ابداً پشيمان نيستم و امروز هم دقيقا در 
غيرمجاز  و  مجاز  صادركنندگان  از  بايد  زمان،  آن  مقابل  نقطه 
كالاهاى تركيه به ايران تشكر كنم كه با اقدامات موزيانه اى كه 
براى پر كردن بازار كشور با انواع كالاهاى نساجى و پوشاك 
خود انجام دادند، به نوعى مسئولان مملكت را بيدار كردند تا 
اقدامى  كشور  پوشاك  و  نساجى  صنعت  باقيمانده  نجات  براى 

انجام دهند. 
به ياد دارم زمانى كه آقاى تورگوت اوزال رييس جمهور فقيد 
تركيه به ايران آمده بود، در جلسه اى در اتاق بازرگانى، زمانى كه 
يكى از حضار از او در مورد برنامه هايش براى آينده تركيه سوال 
كرد، اين مرد بدون لحظه اى تامل گفت: من سه برنامه براى 

تركيه در نظر گرفته ام كه با تمام توان از آنها حمايت مى كنم:
1) حمايت از صنايع گردشگرى و توسعه آن در تمام سطوح 

2) تقويت صنايع اتومبيل سازى 
براى توسعه صنايع نساجى و  بستر مناسب  فراهم ساختن   (3

پوشاك. 
او معتقد بود اگر اين سه صنعت بتواند سرپا بايستند، علاوه بر 
اشتغال زايى و سودآورى بالا مى توانند اقتصاد تركيه را زير و رو 
كرده و به سمت توسعه و پيشرفت رهنمون كنند. جالب اينكه 
او بدون اينكه تامل و درنگى داشته باشد، اين پاسخ را به فرد 
سوال كننده داد يعنى معلوم بود اين برنامه از مدت ها قبل براى 
تركيه تدوين شده است. وى تاكيد داشت بايد در اين سه مورد 
موفق عمل كنيم چون اطمينان داريم در حين اجرا بسيارى از 
مسائل موجود در كشور تركيه حل خواهد شد. كما اينكه پس 
مدت كوتاهى شاهد نتايج و دستاوردهاى اجراى برنامه هاى وى 
در كشور تركيه هستيم. درست برخلاف كشور ما كه ساليان 
سال و نزديك به 3 دهه است كه برنامه هاى مختلف توسعه 
تدوين مى شوند و مشكلات بخش توليد و صنعت و راهكارهاى 
رفع آنها از جانب ما و خود مسئولين گفته مى شود ولى در عمل 

كارى از پيش نبرده ايم. 

مهندس بصيرى؛ عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

ايجاد انگيزه توليد، تنها را ه حل مشکلات

من اينجا ريشه در خاکم / من اينجا عاشق اين خاکِ از آلودگی پاک ام

پيشنهاد تشکيل کميته بحران برای حمايت از صنايع

چهارشنبه 22 ارديبهشت ماه، آمفى تئاتر مهندس سادات دانشكده 
مهندسى نساجى دانشگاه صنعتى اميركبير ميزبان نمايندگان هيات 
مديره انجمن صنايع نساجى ايران بود. در اين همايش كه به دعوت 
دانشكده  اين  دانشجويان  حضور  با  و  نساجى  مهندسى  دانشكده 
برگزار شد، آقايان دكتر عليمردان شيبانى، محمدمهدى رئيس زاده، 
محمدعلى عامرى، محمدكاظم عميد و سيد شجاع الدين امامى رئوف 

از انجمن صنايع نساجى ايران حضور داشتند.
نساجى  صنايع  انجمن  رئيس  نائب  برنامه  اين  ابتدايى  بخش  در 

ايران طى سخنانى ضمن اشاره به جايگاه و اهميت دانشجويان در 
مناسبات اجتماعى، علمى و صنعتى كشور از حضور در اين نشست 
ابراز خشنودى نمودند و با اشاره به مشكلات عديده در ارتباط با 
صنعت دانشگاه فعاليت هاى انجام شده در اين خصوص را ناكافى 

خواند و خواستار تقويت و گسترش اين همكارى ها شد.
فكرى  پرورش  و  تعلم  و  تعليم  در  را  دانشگاه ها  نقش  شيبانى 
دانشجويان و نخبگان دانشگاهى بى بديل دانست و با انتقاد از روند 
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ادامه از صفحه 1

تدوين برنامه های راهبردی فولاد، خودرو و نساجی در وزارت صمت
وزير صنعت، معدن و تجارت از تدوين برنامه هاى راهبردى اين منظور رهبری از قاچاقچيان کالا کيانند؟

وزارتخانه در حوزه هاى فولاد،خودرو و نساجى خبر داد
فرايند  همايش  در  نعمت زاده  محمدرضا  ايرنا،  گزارش  به 
امور  وزير  با  مشترك  پنل  در  راهكارها  و  الزامات  قانونگذارى، 
از  بيش  گفت:  مركزى  بانك  كل  رئيس  و  دارايى  و  اقتصادى 
يك سوم يعنى حدود 37 درصد توليد ناخالص ملى زيرمجموعه 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  گذارى هاى  سياست  و  برنامه ها 
اين  مجموعه  زير  بنگاه هاى  كه  اين  بر  تاكيد  با  وى  است. 
وزارتخانه به بخش خصوصى واگذار شده است افزود: دو موسسه 
توسعه  سازمان  و  معادن  و  صنايع  نوسازى  و  گسترش  سازمان 

صنايع معدنى زير نظر ما قرار دارد.
صنايع  سازمان  كرد:  نشان  خاطر  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير 
كوچك و شهرك هاى صنعتى از ديگر بخش هاى وزارت صنعت، 
معدن و تجارت است كه متولى 750 شهرك صنعتى در سطح 
سياست  و  حاكميت  صرفا  وزارتخانه  اين  وظيفه  اما  است  كشور 
گذارى كلان است و برنامه راهبردى 10 ساله اى در اين زمينه 

نهايى كرده ايم.
كلان  و  خرد  اهداف  انداز،  چشم  افق  به  نيل  براى  گفت:  وى 

برنامه هاى  و  شده  مشخص 
فولاد،  حوزه هاى  در  راهبردى 
خودرو و نساجى تدوين كرده ايم 
وزارتخانه  اين  كار  اكثر  لذا 
برعهده بخش خصوصى است. 
وزارتخانه  اين  كرد:  تاكيد  وى 
پيگير مسائل مربوط به اقتصاد 
مقاومتى است، ستاد فرماندهى 

ابلاغ  و  تعيين  وزارتخانه  اين  براى  را  مورد   7 مقاومتى  اقتصاد 
كرده است كه ما نيز براساس آن براى هر مورد مسئولى معرفى 

كرده ايم.
عنوان  به  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  افزود:  نعمت زاده 
ديگر  دستگاه هاى  كمك  با  بايد  بنيان  دانش  اقتصاد  مسئول 
براساس تاكيدات رهبرى پروژه هاى خود را به سمت دانش بنيان 
وزارت  و  مجلس  ميان  تعامل  به  پايان  در  وى  برد.  پيش  شدن 
صنعت،معدن و تجارت تاكيد كرد. همايش فرايند قانونگذارى- 
الزامات و راهكارها با حضور منتخبان مردم در مجلس دهم در 

محل سابق مجلس شوراى اسلامى برگزار شد.

پيشنهاد تشکيل کميته بحران برای حمايت از صنايع
دكتر شيبانى با تشريح شرايط سخت ركود فعلى، اجراى اصلاحيه 
قانون ماليات هاى مستقيم را فشار مضاعف و ناعادلانه به بخش 
صنعت  اين  چراكه  دانست؛  نساجى  صنعت  بخصوص  و  توليد 

سال هاست از قاچاق بى رويه رنج مى برد. 
شيبانى در بخش ديگرى از سخنان خود با اشاره به سخنان اخير 
رهبر معظم انقلاب مبنى بر ممنوعيت واردات كالاهايى كه توليد 
داخل دارند از مسئولين خواست تا در سال اقدام و عمل براى عملى 
و  قاچاق  با  مبارزه  موضوع  و  نمايند  همت  ايشان  منويات  شدن 

حمايت از توليد داخلى را سرلوحه برنامه هاى امسال قرار دهند.
شيبانى در جمع بندى سخنان خود به پيشنهاد انجمن براى 3 سال 
تنفس در اجراى اصلاحيه قانون ماليات هاى مستقيم اشاره نمود و از 
رئيس اتاق ايران خواست تا از كرسى هاى مختلف اين اتاق صداى 

توليدكنندگان را به گوش مسئولين برسانند.
در ادامه اين نشست محمدمهدى رئيس زاده؛ دبيركل انجمن صنايع 
صنايع  انجمن  فعاليت هاى  از  مختصرى  گزارش  ايران  نساجى 
نساجى ايران ارائه نمود و به پيگيرى هاى مستمر انجمن درخصوص 
ارزى در طى  بدهكاران صندوق ذخيره  به  حل مشكلات مربوط 
سال هاى گذشته اشاره نمود و از انجمن صنايع نساجى به عنوان 
يكى از تشكل هاى پيشرو اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى 
ياد نمود و خواستار توجه و حمايت بيشتر اتاق از تشكل هاى عضو شد.

حل  درخصوص  شده  انجام  پيگيرى هاى  به  اشاره  با  رئيس زاده 
معضل مشاغل سخت و زيان آور به جلسات و مصوبات آن اشاره 

نمود و خواستار حمايت بيشتر اتاق در اين خصوص شد.
رئيس زاده در جمع بندى مشكلات فعلى واحدهاى توليدى به مشكل 
سرمايه در گردش و ضعف بانك ها و منابع بانكى در اين خصوص 
اشاره نمود و از جلال پور خواست تا در جلسات شوراى عالى پول و 
اعتبار پيگير اين مشكل باشد. دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران با 
اشاره به مشكل ركود و قاچاق بى رويه محصولات نساجى، اجراى 
تبعيض آميز اصلاحيه جديد قانون ماليات هاى مستقيم را عليرغم 
محاسن آن در جهت شفافيت بيشتر، يكى از عواملى كه مى تواند 
منجر به تعطيلى واحدهاى نساجى در سال جارى شود خواند و با 
درخصوص  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مدون  پيشنهاد  به  اشاره 
براى  بحران  كميته  نام  با  كشورى  و  استانى  كميته هاى  تشكيل 
تشخيص بحرانى بودن تك تك واحدهاى توليدى و حمايت بيشتر 
از صنعت و تعيين ميزان تنفس مورد نياز براى واحدهاى توليدى 
اشاره نمود تا حداكثر طى دوره 3 ساله به پيشنهاد كميته و نظرات 

كارشناسى به واحدهاى توليدى براى بازپرداخت بدهى ها و معوقات 
آنها در زمينه هاى مختلف مالياتى، تامين اجتماعى، بانكى و نظائر 
آن فرصت داده شود تا بتواند با بازسازى و نوسازى و بازيابى توان 

خود، براى پرداخت معوقات مهيا شوند.
در ادامه اين نشست مهندس محمد مروج حسينى؛ رئيس هيات مديره 
انجمن صنايع نساجى ايران نيز با اشاره به تاريخچه همكارى هاى 
مشترك اتاق و انجمن خواستار تقويت همكارى هاى فيمابين شد و با 
اشاره به سخنان مطرح شده، قاچاق، ركود و اجراى اصلاحيه ماليات هاى 
مستقيم از بخش توليد را بزرگترين مشكلات صنعت دانست. مروج 
همچنين با اشاره به تضاد قوانين و مقررات از نحوه برخورد سازمان 
تامين اجتماعى با كارفرمايان انتقاد نمود و از جلال پور خواست تا در 

تريبون هاى مختلف صداى توليدگران را به گوش مسئولين برساند.
محسن جلال پور؛ رئيس اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى 
هيات  سوى  از  شده  مطرح  موضوعات  بندى  جمع  در  نيز  ايران 
مديره انجمن صنايع نساجى ايران به سوابق فعاليت هاى تجارى و 
اجتماعى خود اشاره نمود و مهمترين هدف اين دوره اتاق را ارتقاى 
جايگاه اتاق دانست و از تشكل ها نيز خواست تا در گام اول جايگاه 

واقعى خود را بشناسند و براى رسيدن به آن جايگاه تلاش كنند.
تغيير  در  آمده  وجود  به  فرصت هاى  از  بهينه  استفاده  پور  جلال 
پارادايم هاى اقتصادى كشور را فرصت مناسبى براى بخش خصوصى 
دانست و ضرورت شكل گيرى اقتصاد خصوصى در كشور را يادآور 
شد. جلال پور با اشاره به اين موضوع كه تحريم ها به مسئولين ثابت 
كرد كه اقتصاد دولتى و اقتصاد نفتى در اقتصاد امروز قابل اتكا نيست، 
به ابلاغيه مقام معظم رهبرى درخصوص اقتصاد مقاومتى اشاره نمود 
و نقش تشكل هاى بخش خصوصى را در اين خصوص بسيار مهم 
دانست. جلال پور در جمع بندى مطالب خود به برنامه هاى دولت 
و پيگيرى هاى اتاق براى خروج از ركود در بودجه سال آتى اشاره 
نمود و بحث پرداخت بدهى هاى دولت و افزايش سرمايه بانك ها 
و تسهيلات در نظر گرفته شده تا سقف ده هزار ميليارد تومان از 
تدوين  و  بازار  تحريك  آن  كنار  در  و  ملى  توسعه  صندوق  محل 
آيين نامه هايى براى تشويق صادرات را مهمترين رويكردهاى اتاق 
در مبارزه با ركود دانست. همچنين در پاسخ به موارد مطرح شده 
ضمن  داد  مساعد  قول  پور  جلال  انجمن،  مديره  هيات  سوى  از 
و  اجتماعى  تامين  ماليات،  قاچاق،  به  مربوط  مشكلات  پيگيرى 
خروج از ركود در جلسات شوراى گفتگو، جلسات دوره اى منظمى را 

نيز با انجمن صنايع نساجى در اين خصوص ترتيب دهد.

نعمت زاده خبر داد:

حجم كالاهاى قاچاقى ورودى به كشور در سال بين 16 تا 20 ميليارد 
دلار است كه طلا و جواهر با 2,5 ميليارد دلار بيشترين سهم ارزشى و 

پس از آن، محصولات نساجى و لوازم خانگى قرار دارند.
رهبر معظم انقلاب در ديدارهاى اخير خود بار ديگر بر ضرورت مقابله 

جدى با قاچاق سازمان يافته تاكيد كردند.
ايشان در ديدار با كارگران فرمودند: يك مسئله هم مسئله ى قاچاق 
است. بنده مكرّر با مسئولين دولتى در دولتهاى مختلف راجع به همين 
مسئله ى واردات كه صحبت ميكنيم، ميگويند اگر ما تعرفه ها را خيلى 
بالا ببريم يا جلوى واردات را بگيريم، همين جنس [به صورت ] قاچاق 
مى آيد. به نظر شما اين دليل درستى است؟ خب، جلوى قاچاق را جدّى 
بايد گرفت. ما تا حالا در مبارزه ى با قاچاق خيلى جدّى عمل نكرده ايم؛ 
در مبارزه ى با قاچاق جدّى عمل كنيد. مراد من از قاچاق، فلان كوله برَِ 
ضعيفِ بلوچستانى نيست كه ميرود آن طرف يك چيزى را برميدارد روى 
كول خودش مى آورد اين طرف؛ اينها كه چيزى نيست، اينها اهمّيّتى 
ندارد؛ با آنها مبارزه هم نشود اشكالى ندارد. من قاچاقهاى سازمان يافته ى 
بزرگ را ميگويم؛ ده ها كانتينر يا صدها كانتينر اجناس گوناگون قاچاق 
وارد كشور بشود؟ خب، بايد برويم برخورد كنيم با اينها؛ ما دولتيم، ما 

قدرت داريم، ما ميتوانيم؛ به طور جدّى با اينها برخورد كنيم.
چند مرتبه كه برخورد جدّى بشود، يا جلويش گرفته خواهد شد يا لااقل 
بسيار كاهش خواهد يافت. قاچاق بلاى بزرگى است براى كشور؛ قاچاق 
از واردات دولتى و گمركى بسيار بدتر است: اوّلاً سلامت جنس معلوم 
نيست؛ ثانياً درآمدى از آن عايد دولت نميشود؛ ثالثاً همان اشِكال واردات 

را دارد كه كساد كردن بازار توليد داخلى است.
اينها آسيبهاى كوچكى نيست؛ بايد با قاچاق به طور جدّى مقابله كرد.

قوى ترين  گرفت؛  جدّى  خيلى  بايد  را  قاچاق  با  مقابله ى  دستگاه 
آدمهايمان را بايد بگذاريم براى اين كار؛ و ميشود؛ عقيده ى بنده اين 
است كه ميشود؛ يا جلويش گرفته خواهد شد يا اگر بكلىّ هم جلوگيرى 

نشود، بخش مهمّى اش كاهش خواهد يافت.
اين يك مسئله ى بسيار اساسى است. تاكيدات رهبرى بر مبارزه با قاچاق 
در حالى است كه با توجه به آمار و ارقام اعلام شده درباره قاچاق كالا به 

كشور، نشان از حجم عظيم آن دارد.
در حالى كه واردات رسمى به كشور حدود 50 ميليارد دلار است، رقم 
قاچاق بين 16 تا 20 ميليارد دلار برآورد مى شود. بدين ترتيب، نسبت 
كالاهاى قاچاق ورودى به كشور نسبت به واردات رسمى حدود 30 
درصد است. نگاهى به كالاهاى اصلى كه به كشور قاچاق مى شوند 
مشخص مى كند كه كشورمان به جز موبايل و رايانه، امكان توليد ساير 
اقلام قاچاق را دارد. برآوردهاى ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز نشان 
مى دهد مهمترين كالاهاى قاچاق به كشور به ترتيب عبارتند از: طلا و 
جواهر، محصولات نساجى، لوازم خانگى، موبايل، اقلام ممنوعه، لوازم 
آرايشى، رايانه، لوازم يدكى خودرو، سيگار، چاى و اسباب بازى. اين آمار 
نشان مى دهد كه واردات اين كالاها كه عمده آنها امكان توليد داخل 

دارند، ضربه كارى به اشتغال داخلى مى زند.
بر اساس گزارش هاى ستاد مبارزه با قاچاق، حجم كالاهاى قاچاقى 
ورودى به كشور در سال ميان 16 تا 20 ميليارد دلار است كه طلا و 

جواهر با 2,5 ميليارد دلار بيشترين سهم ارزشى را در اختيار دارد.
پس از آن، محصولات نساجى (پارچه، پوشاك و پتو) با 2,3 ميليارد دلار 
در رتبه دوم و لوازم خانگى با 2 ميليارد دلار در رتبه سوم كالاهاى قاچاق 
به ايران قرار دارند. ارزش قاچاق سالانه گوشى تلفن همراه به ايران 1,8 
ميليارد دلار، اقلام ممنوعه 1,5 ميليارد دلار، لوازم آرايشى 1,3 ميليارد 
دلار، رايانه و قطعات آن 1,2 ميليارد دلار، لوازم يدكى خودرو 950 
ميليون دلار، سيگار 928 ميليون دلار، چاى 273 ميليون دلار و اسباب 
بازى 40 ميليون دلار است. اگر به طور فرضى تعرفه و حقوق ورودى 
اقلام قاچاق را دست كم 10 درصد در نظر بگيريم، عدم النفع دولت از 20 
ميليارد دلار قاچاق سالانه، حداقل 2 ميليارد دلار معادل 6 هزار ميليارد 
تومان است. البته اين به جز ضرباتى است كه قاچاق كالا به توليد داخلى 

و حوزه اشتغالزايى كشور وارد مى كند.
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قالب  در  مى توانند  كشور  اجتماعى  و  اقتصادى  پژوهشگران 
صرف  سالانه  كه  هزينه هايى  محاسبه  به  تحقيقاتى،  كار  يك 
و  زندانيان  از  نگهدارى  اخلاقى،  و  اجتماعى  جرايم  با  مقابله 
اداره زندان ها، هزينه هاى مربوط به نيروى انتظامى و دادگاه ها، 
هزينه هاى  كالا،  قاچاق  با  مبارزه  براى  انجام شده  هزينه هاى 
سازمان  يا  تربيت  و  اصلاح  كانون  در  بزهكاران  نگه دارى 
و  ميله ها  تن  ميلياردها  نصب  و  خريد  هزينه هاى  بهزيستى، 
منازل  پنجره   و  در  جلوى  ديوارهاى  روى  كه  فلزى  نرده هاى 
و ادارات در سراسر كشور نصب شده، هزينه هاى دزدگير منازل 
براى  كه  هزينه هايى  همچنين  بيكارى،  بيمه هاى  خودروها،  و 
تربيت نيروى جوان تحصيل كرده از مقطع ابتدايى تا دانشگاه 
هزينه هاى  معادله،  ديگر  طرف  در  و  بپردازند  و...  شده،  صرف 
ناشى از معافيت هاى مالياتى، كاهش سهم كارفرمايان از بيمه 
گمركى  معافيت هاى  تكميلى،  بيمه  حذف  و  اجتماعى  تامين 
ماشين آلات،  اوليه،  مواد  از  اعم  توليد  ملزومات  واردات  براى 
قطعات و...، حذف يا كاهش هزينه هاى انشعابات آب، برق و 

گاز و... را قرار دهند. 
تامين  سازمان  به  ما  كشور  اندازه  به  كشور  كدام  در  دانم  نمى 
اجتماعى پول پرداخت مى شود؟ در كدام كشور در ازاى اين همه 
پولى كه سازمان مذكور دريافت مى كند چنين خدماتى كم ارزشى 
به بيمه شده تحويل مى دهد؟ به دليل خدمات ضعيف اين سازمان، 
كارگران براى زنده ماندن بايد بيمه تكميلى داشته باشند  اجباراً 
كه عملا به قيمت گزافى براى صنعت و صنعتگر تمام مى شود. 
همه ما از اوضاع اقتصادى كشور آگاهيم. آمارها نشان مى دهد 
كه بدهى دولت چه رقم سرسام آور و عجيبى شده و چقدر بيكار 
بى سواد و با سواد و دانشگاه رفته بيكار در كشور داريم؟ همگى 
به نواقص قانون كار واقف هستيم و متاسفانه قوانين مزاحم و 
ضدتوليد در كشور به وفور ديده مى شود. با ركودى كه در اين سالها 
در اقتصاد حاكم بوده اكنون شاهد اجراى تبعيض آميز اصلاحيه 
قانون ماليات هاى مستقيم هستيم؛ يعنى هنوز اكثر توليدكنندگان 
صنايع نساجى مشكلشان با اجراى نادرست قانون ماليات بر ارزش 
افزوده كه صنعت را به ركود رسانده حل نشده، قانون جديدى وضع 
مى شود؛ آنهم قانونى كه به راحتى مى تواند براى صاحبان صنايع 
دردسر ايجاد كند و توليدكننده را به زمين بزند. اگر در حال حاضر 
و سريعاً راه حلى براى وضع موجود نيابيم متاسفانه شاهد فجايع 

بسيار زيادى خواهيم بود.
و توليدكنندگان  سرمايه گذاران  نكنيم:  فراموش  مى كنم  تقاضا 
كه به دنبال عشق به مالكيت و توليد، خود را به هزاران آب و 
آتش مى زنند، در صورتى كه به عاقبت زندگى توجه كنند كه 
داشته  حقيقت  اين  به  عنايت  و  بروند  و  بگذارند  را  همه  بايد 
باشند كه مال، مال اجتماع است نه مال آنها، چنين كار شاقى را 
برگردن نمى گيرند. پس بگذاريم مردم بدين عشق وقت خود را 
صرف ترقى و تكامل نمايند، بگذاريد تا اين انگيزه و عشق بماند 
و نتيجه اش توليدات زيادتر و فراوانى باشد تا من و شمايى كه 
كمتر كار مى كنيم از بركت كار آنها زندگى بهترى داشته باشيم.
و  (سرمايه)  زر  صاحبان  نهراسيم،  سرمايه  و  پول  صاحبان  از 
صاحبان زور (مقام) اصالتا بد نيستند وقتى كه ظالم و متجاوز 
شدند بد مى شوند. يك آدم فاقد زر و فقير هم وقتى كه در همان 
محدوده خودش مثلا به زن و بچه هايش ظلم و به حقوقشان 
تجاوز كند، بد مى شود. البته وقتى سرمايه دار و يا زوردار فاسد و 
ظالم شد تعفنش بيشتر است و فضاى وسيع ترى را آلوده مى كند 
و تعداد زيادترى را مى آزارد، همانگونه كه وقتى فيل بگندد، بوى 
تعفنش بيش از فساد يك گنجشك اطرافيان را مشمئز مى كند. 

«اين گنديدن است كه بد است نه بزرگ بودن.»

ايجاد انگيزه توليد، تنها را ه حل مشکلات
ادامه از صفحه 1 28 شركت توليدكننده ماشين آلات نساجى ايتاليا در مجموعه 

جارى  ماه  كه  مشهد  و  اصفهان  يزد،  تهران،   در  نشست هايى 
ميلادى برگزار مى شود تلاش خواهند كرد سهم از دست رفته 

خود از بازار ايران را بازيابند.
مجموعه  در  نساجى  آلات  ماشين  توليدكننده  شركت   28
سازمان  ايتاليا  تجارت  آژانس  توسط  كه  ايران  در  نشست هايى 
اين كشور  توسعه اقتصادى  وزارت  شده و تحت حمايت  دهى 
برگزار مى شود، شركت خواهند كرد. لغو تحريم هاى غرب عليه 
ايران به صنعت ماشين آلات نساجى ايتاليا اجازه خواهد داد تا 
سهم از دست رفته خود از بازار ايران در سال هاى گذشته را باز 

پس بگيرد.
سلسله نشست هاى ماشين آلات نساجى در روزهاى 22 تا 30 
خواهد  برگزار  مشهد  و  اصفهان  يزد،  در شهرهاى تهران،  مى 
اتحاديه  و  ايتاليا  تجارت  آژانس  توسط  كه  نشست ها  اين  شد. 
حمايت  تحت  و  ايتاليا،  نساجى  آلات  ماشين  كنندگان  توليد 
وزارت توسعه اقتصادى ايتاليا برگزار مى شود، به توليد كنندگان 
صنعت نساجى ايران اجازه خواهد داد تا دانش خود را با برخى 
از توليد كنندگان برتر ماشين آلات نساجى ايتاليا بسنجند و با 
به روز ترين راهكارها در زمينه فرآيند توليد نساجى آشنا شوند.

آلات  ماشين  كنندگان  توليد  اتحاديه  رئيس  كارابلى،  رافائلا 
نساجى ايتاليا در اين باره گفت: «در سال هاى اخير، تحريم ها 
فرآيند مدرنيزه شدن صنعت داخلى ايران را به تعويق انداخته 
و مانع از ادامه حضور رقابتى اين كشور در عرصه جهانى شده 

است... در سال 2004، ايران در بين 10 بازار بزرگ صادراتى 
ايتاليا در اين صنعت قرار داشت. پس از سال ها ركود مطلق، 
تجار ما شروع به تجارت ثابت با ايران كرده اند. من اطمينان 
رفته  دست  از  زمان  جبران  به  رودشو  نمايشگاه  اين  كه  دارم 

گذشته كمك خواهد كرد.»
در سال 2015، صادرات كالاهاى نساجى ايتاليايى به ايران به 8 
ميليون يورو رسيد. تقاضا در ايران براى انواع كالاهاى ايتاليايى 
ايتاليايى  ريسى  نخ  و  فينيشينگ  ماشين هاى  اما  بالاست، 

بيشترين مشترى را در اين كشور دارند.
از  ايتاليا  نساجى  آلات  ماشين  «صنعت  كارابلى:  گفته  به 

نظركيفيت تكنولوژيك جزو بهترين ها در جهان است.»
منبع: تسنيم

توليدکنندگان ماشين آلات نساجی ايتاليا به ايران می آيند

من اينجا ريشه در خاکم / من اينجا عاشق اين خاک و از آلودگی پاک ام
انتقاد نمود و ارتقاى سطح علمى - تخصصى و فنى فارغ 
التحصيلان دانشگاهى را مهمترين موضوع در حوزه تعليم 
و تعلم دانست. شيبانى با اشاره به اخلاق حرفه اى و نقش 
دانشگاه در تربيت فارغ التحصيلان توانمند و متعهد به اين 
آب و خاك از روند مهاجرت نخبگان در سال هاى گذشته 
سرمايه گذاران  بيشتر  ريزى  برنامه  خواستار  و  نمود  انتقاد 
و مديران براى حفظ فرزندان گرانقدر اين مملكت شد و 
سخنان خود را با اين شعر از فريدون مشيرى به پايان برد.

من اينجا ريشه در خاكم
من اينجا عاشق اين خاك و از آلودگى پاك ام

پس از سخنان دكتر شيبانى، دكتر عامرى طى سخنانى نسبت به 
تقسيم بندى سير تحولات و توسعه صنعتى پرداخت و اختراع ماشين 
بخار را آغاز انقلاب صنعتى اول، اختراع برق را آغاز انقلاب صنعتى 
دوم، اينترنت و وسايل ارتباط جمعى را آغاز انقلاب صنعتى سوم 
دانست و به عصر حاضر كه عصر انقلاب صنعتى چهارم است اشاره 
نمود و رقابت بين شركت ها را در اين دوره بسيار سخت و دشوار 

عنوان كرد.
دكتر عامرى با اشاره به فاصله بين نيروى ماهر و غيرماهر، متخصص 
و غير متخصص در اين دوره بسيار زياد خواهد شد؛ تربيت مهندسين 

توانا و كارآمد را توسط دانشگاه بسيار ضرورى دانست.
نيز  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل  رئيس زاده  محمدمهدى 
در سخنان كوتاه خود به ذكر نكات مديريتى بسنده كرد و گفت: 
متاسفانه عدم توجه به دانش مديريت، سبب شده كه كشور در برنامه 
ريزى و اجرا دچار مشكلاتى باشد و ما نتوانيم پس از سال ها به يك 
توسعه همه جانبه و پايدار برسيم و متاسفانه با تغيير مديريت چه 
در سطح كلان و چه در سطح بنگاه ها مسير حركتى به طور كامل 
تغيير كرده است. وى با اشاره به سياست هاى نادرست در دولت هاى 
نساجى و  صنايع  بخصوص  صنعت و  بخش  توسعه  عدم  گذشته، 
پوشاك را زاييده فقدان عزم جدى در دولتمردان دانست. رئيس زاده 
با اشاره به حضور صنايع نساجى در كنار صنايع پتروشيمى، فولاد و 

خودرو در برنامه راهبردى ارائه شده توسط وزارت صنعت، معدن و 
تجارت اظهار خوشبينى نمود كه صنايع نساجى و پوشاك كشور هم 
بتواند با توجه بيشتر دولت به اين بخش رشد قابل توجه و درخور 

شان خود را داشته باشد.
رئيس زاده در ادامه سخنان خود به ارائه كلياتى از فعاليت هاى انجمن 
صنايع نساجى ايران درخصوص بازسازى و نوسازى صنايع، مبارزه با 
قاچاق كالاى نساجى و پوشاك و مشاغل سخت و زيان آور پرداخت 
و ابراز اميدوارى كرد: با برداشتن مشكلات پيش روى اين صنعت، 

شاهد رشد صادرات اين حوزه در سال هاى آتى باشيم.
را  پوشاك  و  نساجى  صنايع  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل 
صنايعى با مزيت نسبى بالا و ارزش افزوده مناسب خواند و با توجه 
به ميزان سرمايه گذارى سرانه اين صنعت در مقايسه با ساير صنايع، 

آن را صنعتى راهبردى براى ايجاد اشتغال دانست.
پس از سخنان ايشان دكتر لطيفى رياست دانشكده مهندسى نساجى 
با  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  همكارى هاى  از  تشكر  ضمن  نيز 
دانشكده ابراز اميدوارى كرد كه همكارى هاى فيمابين گسترش يابد 

و صنعت و دانشگاه بيشتر بتوانند در كنار هم باشند.
در پايان اين مراسم پس از پرسش و پاسخ، از دانشجويان برتر دوره 
كارشناسى تقدير به عمل آمد. لازم به توضيح است كه اين مراسم 
با همت دانشجويان انجمن علمى دانشكده مهندسى نساجى برگزار 

گرديد.

ادامه از صفحه 1
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بولتن خبری انجمن صنايع نساجی ايران 
طرح و اجرا: فاطمه قياسوند

تلفن: ٢٦٢٠٠١٩٦
فکس: ٢٦٢٠٦٩٠٥

کدپستی: ١٩١٥٦٥٤٧٧٥ 

 

اصلاح نحوه عرضه پلى پروپيلن نساجى
 از سوى شركت بورس كالاى ايران

اعضای محترم انجمن صنايع نساجی ايران خوشبختانه 
با پيگيريهای مجدانه انجمن و همکاری مسئولين محترم 
وزارت صنعت، معدن و تجارت اصلاحيه ای از سوی 
نيازهای  تأمين  برای  ايران  کالای  بورس  شرکت 
توليدکندگان صنعت نساجی از طريق بورس کالا صادر 
گرديدکه نحوه عرضه اين مواد به شکل سابق صورت 
خواهد پذيرفت. متن اصلاحيه در سايت انجمن به نشانی 

www.aiti.ir قابل دسترسی است.

ابلاغ دستورالعمل نحوه سركشى مأموران مالياتى به 
حسابهاى بانكى با عنوان رسيدگى به تراكنش هاى 

بانكى مشكوك
اعضای محترم برای دريافت متن کامل دستورالعمل به 
 www.aiti.ir سايت انجمن صنايع نساجی ايران به نشانی

بخش قوانين و بخشنامه ها مراجعه فرمائيد.

الزام واحدهاى توليدى به درج درخواست تسهيلات 
مورد نياز خود در سامانه بهين ياب

اعضای محترم انجمن صنايع نساجی ايران برای دريافت 
تصوير نامه شماره ٦٠/٤٣٦٦٧ مورخ ١٤/٢/٩٥ جناب آقای 
صالحی نيا، معاون محترم امور صنايع وزارت صمت در 
خصوص اطلاع رسانی به واحدهای توليدی مبنی بر 
درج درخواست تسهيلات مورد نياز به سايت انجمن به 

نشانی www.aiti.ir مراجعه فرماييد.

صورتجلسه نماينده انجمن صنايع نساجى و دفتر 
نساجى و پوشاك با مديران شركت سازنده ماشين 

آلات فرش ماشينى شونهر آلمان
با  که  مورخ ٩٥/٠٢/٠٦  صورتجلسه  متن  دريافت  برای 
حضور مدير دفتر اقتصاد و صنعت ايالت باواريای آلمان 
و نمايندگان انجمن صنايع نساجی ايران و دفتر نساجی 
و پوشاک وزارت صمت برگزار گرديد به سايت انجمن 
صنايع نساجی ايران به نشانی www.aiti.ir بخش اطلاع 

رسانی و بخش بی الملل مراجعه فرماييد.

ايران و سوئيس، با اميد روزهای پربارتر روی فرش قرمز تبادلات تجاری و فنی
بين الملل  روابط  مشاور  رئيس زاده-  مهندس 
تدوين  از  ايران-  نساجى  صنايع  انجمن 
نساجى  صنايع  انجمن  مشترك  تفاهم نامه 
ايران و انجمن سازندگان ماشين آلات نساجى 
اخير  سفر  پيرو  گفت:  و  داد  خبر  سوئيس 
عاليجناب يوهان اشنايدر آمان رئيس جمهور 
نمايندگى  به  وى  ايران،  به  سوئيس  محترم 
جلسه اى  در  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  از 
با مدير منطقه اى سوئيس گلوبال اينترپرايس 
 ( Switzerland Global Enterprise)
در زمينه اعزام هيئت هاى نساجى و برقرارى 
ارتباطات بيشتر سازندگان ماشين آلات نساجى 
و  نمود  برگزار  ايرانى  صنعتگران  با  سوئيس 
پيشنهاد برنامه ريزى و اعزام هيات براى تعامل 
هرچه بيشتر سازندگان ماشين آلات و صنعت 

نساجى سوئيس با صنعت نساجى ايران را خواستار شد.
رئيس زاده، ضمن اشاره به برگزارى همايش (سمپوزيوم) سازندگان 
ماشين آلات نساجى سوئيس در هتل سيمرغ تهران با حمايت مستقيم 
سفارت محترم سوئيس در ايران و سفير محترم سوئيس جناب جوليا 
هاس با هدف توسعه بازار (حتى در شرايط تحريم) و اهميت بيشتر 
مشتريان  به  فروش  از  پس  خدمات  ارائه  به  سوئيسى  شركت هاى 
ايرانى، به چهار پيشنهاد مطرح شده توسط خود در جلسه مشترك 
دبيركل محترم انجم صنايع نساجى ايران با رئيس انجمن سازندگان 
ماشين آلات نساجى سوئيس در روز سه شنبه 7 ارديبهشت ماه پرداخت:
1- برگزارى نشست هاى دوسالانه در سوئيس و تهران كه به انتقال 
فنى  نيازهاى  رفع  هم چنين  و  تكنولوژيكى  دستاوردهاى  آخرين 
اعضاى انجمن صنايع نساجى ايران و آشنايى بيشتر و بهتر سازندگان 
ماشين آلات نساجى سوئيس با بازار ايران منتهى خواهد شد. البته، اكثر 
شركت هاى معتبر و مطرح سازنده ماشين آلات نساجى سوئيس در 
كشور ما داراى نمايندگى هاى شناخته شده هستند كه حضور دو سال 
يك بار مديران اصلى اين شركت ها در ايران، نويد بخش ارتباطات 
موثرتر و مستمر ميان ايران و سوئيس و نظارت به درك عميق تر 

مبحث خدمات پس از فروش در ايران خواهد بود.
2- برگزارى دوره هاى آموزشى و تخصصى براى متخصصين جوان 
و خلاق دومين موضوع مطرح شده توسط وى بود كه با توجه به 
با  نساجى  صنعت  حوزه  در  كار  تازه  تكنسين هاى  از  برخى  اينكه 
ضعف دانش فنى مواجه هستند و متأسفانه در اغلب موارد خروجى 
دانشگاه ها مبتنى بر نياز صنعت نيست به همين دليل مقرر شد در 
قالب انعقاد تفاهم نامه اى ميان انجمن صنايع نساجى ايران و انجمن 
سازندگان ماشين آلات نساجى سوئيس، شاهد برنامه ريزى مشترك 
براى نيل به برپايى دوره هاى علمى كاربردى براى متخصصين و 

كارشناسان ايرانى در صورت حصول توافق نهايى طرفين باشيم. 
در  فعال  حضور  براى  سوئيسى  تجارى  هيئت هاى  اعزام   -3
در  انجمن  پيشنهادى  مورد  سومين  ايران  نساجى  نمايشگاه هاى 

راستاى همكارى مشترك بود.
4- بهره گيرى از تجارب و تخصص شركت هاى سوئيسى در زمينه 
كمك به توسعه صادرات محصولات نساجى ايران نيز از جمله موارد 
قرار  توجه  مورد  كه  بود  مشترك  همكارى هاى  براى  پيشنهادى 
مى تواند  سوئيس  ماشين سازان  انجمن  اينكه  به  توجه  با  و  گرفت 
مكمل زنجيره ارزش انجمن صنايع نساجى ايران باشد؛ چرا كه آنها 
طراح و سازنده ماشين آلات صنعتى هستند و ما ( صنعتگران ايرانى)، 
توليدكننده محصولات نهايى هستيم. در اين ارتباط، انجمن صنايع 
نساجى ايران با حمايت از اعضا درصورت عقد تفاهم نامه مشترك 
همكارى با انجمن سازندگان ماشين آلات نساجى سوئيس مى تواند 
در توسعه صادرات منسوجات توليد داخل، نقش موثرترى ايفا نمايد. 
رئيس زاده ادامه داد: موارد فوق درصورت تصويب هيات مديره طرفين 
و در قالب تفاهم نامه اى ميان انجمن صنايع نساجى ايران و انجمن 

خواهند  قرار  بررسى  مورد  سوئيس  نساجى  ماشين آلات  سازندگان 
گرفت و اميدوارم به تدوين سند راهبردى مشترك مبتنى بر منافع 

دو طرف منجر شود.
مشاور بين الملل انجمن صنايع نساجى ايران در پاسخ به اين سوال 
كه آيا پس از انعقاد تفاهم نامه مشترك، شاهد انتقال دانش فنى و 
بود  خواهيم  سوئيسى  ماشين آلات  فروش  به  محض  اتكاى  عدم 
گفت:   سمپوزيوم ماشين سازان سوئيس در تهران براى نخستين بار 
و در دوره پساتحريم برگزار شد و شايد در گام نخست، بحث انتقال 
دانش فنى كمى عجولانه و زود به نظر برسد و نيازمند گذشت زمان 
و تعامل بيشتر دو طرف باشد. وى افزود: شركت هاى بزرگ سوئيسى 
به دليل برخى از مسائل ايجاد شده توسط دولت آمريكا در مورد تحريم 
ايران و انتخابات پيش رو در آمريكا، ترجيح مى دهند تا مهيا شدن 
بسترهاى حضور فعال و گسترده در ايران، اندكى تأمل نمايند. رييس 
زاده در ادامه گفت: بحث توجه ويژه به ارائه خدمات پس از فروش را 
نيز با توجه به عدم رضايت برخى از توليدكنندگان ايرانى با مديران 
انجمن سازندگان ماشين آلات نساجى سوئيس در ميان گذاشتيم تا با 
ازسرگيرى روابط تجارى، علمى و فنى دو كشور شاهد ارائه خدمات 
پس از فروش به صورت منطقى و گسترده داشته باشيم و هم چنين 
ماشين آلات و تجهيزات صنعتى سوئيسى را با قيمت هاى مناسب 
ترى بتوانيم به كشور وارد كنيم. وى در مورد اعطاى نمايندگى هاى 
جديد سوئيسى ها به شركت هاى ايرانى گفت: اكثر شركت هاى عضو 
انجمن سازندگان ماشين آلات نساجى سوئيس كه سازندگان مطرح 
و داراى دانش فنى هستند در ايران نماينده دارند و بخش عمده اى 
از آنان نيز در سمپوزيوم تهران حضور فعال داشتند كه مورد استقبال 

صنعتگران ايرانى قرار گرفتند. 
وى به انعقاد تفاهم نامه مشترك همكارى ميان انجمن صنايع نساجى 
ايران و انجمن سازندگان ماشين آلات نساجى فرانسه  و همچنين 
امكان انعقاد تفاهم نامه مشترك با ايتاليا نيز اشاره كرد كه خود آغازگر 
پيشرو  همتايان  با  انجمن  روابط  و  سازنده  تعاملات  سطح  توسعه 

اروپايى خود و جامعه بين الملل خواهد بود.
رئيس زاده در پايان، ضمن اذعان به اين نكته كه خود از نزديك 
صنايع  انجمن  محترم  مديره  هيات  شائبه  بى  زحمات  گر  نظاره 
نساجى ايران در راستاى حل مسائل و مشكلات صنعت نساجى 
ارشد  مديريت  صادقانه  و  خالصانه  حمايت  همچنين،  و  كشور 
اجرايى انجمن صنايع نساجى ايران از اعضاى خود براى رسيدن 
به جايگاه واقعى صنعت نساجى كشور بوده است؛ قدردانى و تشكر 
نمود. علاوه بر اين، وى به عنوان يك عضو كوچك حوزه روابط 
بين الملل مراتب قدردانى خود را از زحمات بى وقفه وزارت محترم 
موانع  رفع  مسير  در  و  كنونى  حساس  شرايط  در  كه  خارجه  امور 
موجود در دوره پساتحريم تلاش مى كنند، ابراز نمود و عنوان كرد 
كه اميدواريم بستر فراهم شده سبب توسعه روابط مشترك با ساير 

كشورهاى صاحب دانش فنى در حوزه نساجى شود.


